
Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 24. september 2019 klokken 18.00-21.00 

 
Sted: Balleskolen, ’Pyramiden’ 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Ulrik Skousbøll Christensen 

Dagsordensansvarlige: Susanne Gade Clausen, Jacob Vestersager Engdal, Pia Nielsen  

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Jacob Vestersager Engdal, Ulrik Skousbøll Christensen, Rikke 

Bach Andersen, Dorte Vestergaard Christensen 

Medarbejderrepræsentanter: Stine Helleberg Therkildsen,  

Elevrepræsentanter: Johanne Bennedsgaard (9.a) & Martin Sommer (8.y) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Gunnar Friedrichsen 

Afbud: Gry Sand Bøgh, Ulrik Rønne Antonsen, Rikke Kraskow, Marianne Eriksen 
 

REFERAT 
 

18.00-18.30 Intro 
18.00-18.05 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 

• Aftale om dato for temadag i SB. Susanne laver en doodle med forslag til 

datoer, og på næste møde vælger vi en dato, hvor så mange som muligt 

kan komme.  

• Forplejning på de næste to møder: Oktober: Rikke B, Dorte. November: 

Ulrik S + ? 

 
18.05-18.30 

Orientering 

 

2. Bordet rundt 
• Formanden. Sidder i bestyrelsen for DCUM (Dansk Center for 

Undervisningsmiljø) og har været med til trivselskonference. Sidder i 

KKR (kontaktråd mellem kommunerne i Midtjylland) og har været ude 

og se højskolen Valhalla. Været i byrådet og gjort opmærksom på 

konsekvenser af besparelserne.  

• Forældre. Det er godt at starte i skole igen, får god information fra 

skolen (især ugeplanen), Meebook kunne køre bedre. Været til godt 

forældremøde i 1. årgang, med engagererede lærere, og læsevejlederen 

var i 1. klasse og fortælle om læsning. I 3. klasse talte forældrene blandt 

andet om digitale medier. Er optaget af besparelserne, og hvordan den 

fungerer på skolen, og hvad børnene tænker og får at vide. Fokus 

hjemme på at læse. På forældremøde i 3. årgang var børnene med, og 

det var fint. Sendt barn på lejrskole i 5. årgang. Ros til fernisering på 

kontoret med billeder lavet i SFO, som også fik engageret nogle af 



’fodbolddrengene’. Bekymret for konsekvensen af besparelserne. 

Forundring over, at det ikke italesættes mere, hvordan Meebook bruges 

på skolen, og hvad forældrene kan forvente, især af evalueringerne af 

det enkelte barn. På en anden årgang blev det tydeligt, at der var meget 

få forældre, der havde været på Meebook.  

• Elevrådet. Martin været til Fælleselevrådsmøde, og det var godt; her 

kan man høre om hinandens sager og problemer andre har eller har løst. 

På mange skoler er forbindelsen til internettet for svag og ustabil.  

• Medarbejdere. Bøvl med forbindelse til internettet, og et ustabilt Google 

Drev, som skyldes forbindelsen på skolen. Arbejder allerede nu med det 

praktiske omkring afgangseksamen. Det fylder også med besparelserne. 

Venter spændt på, om Aula kommer i gang til efteråret.  

• Skoleledelse. Været med på alle forældremøder i fasen, og det er en fin 

oplevelse. Tankevækkende, at så få forældre har været inde på 

Meebook.  Orientering om kommunale besparelser, og hvordan vi 

arbejder med det på Balleskolen. Aula kommer i gang i Silkeborg 

Kommune til efterårsferien, og der kommer både lokal og central 

information. Skoleorkester, RaBaller, er startet op, og forventer at kunne 

optræde med de første numre til juleafslutningen. Venskabsdagen uge 

36 bliver nu en fast tradition, og mange huse vælger at arbejde mere i 

venskabshuse i løbet af året.  

 
 Deltagelse i Landsmødet i Skole og Forældre 

v. Susanne 

 

Rikke Bachs mulighed for deltagelse på landsmødet undersøges.  

 
18.30-20.40 Punkter 
18.30-19.30 

Beslutning 

 

3. Princip for skole-hjem-samarbejde IV 
v. arbejdsgruppen Susanne, Ulrik S, Rikke 

 

Vi arbejder videre ud fra dagsorden og referat fra augustmødet. 

 

Dagsorden august: 

Arbejdsgruppen har lavet en revidering af princippet og delt det op i to 

adskilte principper. 

Vi arbejder med ét princip ad gangen i punktet (cirka 30 min til hvert).  

1. Princip for kommunikation mellem skole og hjem 

2. Princip for skole-hjem-samarbejde 

Vi drøfter formuleringerne og retter til, så principperne enten kan godkendes 

på mødet, eller de kan gøres klar til godkendelse på næste møde.  

 

Referat august: 

Vi arbejdede med princip for kommunikation mellem skole og hjem.  

Vi mangler den sidste del af princippet. Næste gang tager vi fat derfra. 



Desuden arbejder vi næste gang med princippet for skole-hjem-samarbejde.  

 

Princip for kommunikation mellem skole og hjem besluttet.  

Pia lægger det på skoleporten og orienterer medarbejderne.  

 

Vi fortsætter på oktobermødet med at arbejde med princip for skole-hjem-

samarbejde.  

Eventuelle input og kommentarer til princippet sendes til arbejdsgruppen 

(deadline får vi besked om fra Susanne). 

Arbejdsgruppen tilrettelægger en proces til oktobermødet og laver en tekst til 

punktet, inden dagsordensmødet.  

 

Bilag: 

• Princip for kommunikation mellem skole og hjem (med revideringer fra 

augustmødet) 

• Princip for skole-hjem-samarbejde (arbejdsgruppens forslag) 
 

19.30-19.40 

 
Pause 

19.40-19.55 

Drøftelse 

 

4. Motivation I 
v. arbejdsgruppen Susanne, Ulrik A, Stine 

 

Gruppen har drøftet emnet, og hvordan bestyrelsen kan arbejde med dette.  

I dag præsenteres dette i overskriftsform, samt planen for de følgende gange.  

 

Forberedelsen til mødet denne gang består i, at hver enkelt deltager overvejer, 

hvordan man selv vurderer, at det ser ud på Balleskolen mht. motivation, og 

hvilket forhold man selv har til motivation. 

 

Vi drøftede motivation fra vores forskellige perspektiver. 

Vi fik præsenteret 5 motivationsformer, som vi arbejder videre med. 

 
19.55-20.25 

Beslutning 

 

5. Faste punkter 
v. Susanne 
 

Beslutning 10 min 

Høring om trafikforhold 

Nordre Ringvej og Viborgvej. 

Susanne fremlægger et forslag til, hvad SB kan give som høringssvar 

 

Forslaget drøftet, justeret og vedtaget. Susanne sender det ind. 

 

Bilag: 
https://www.balleskolen.silkeborg.dk/Faelles/Beskeder/s33-20190918-

83271/Post_fra_Silkeborg_Kommune_H_ringsbrev_lokalplan_11-018.pdf 

 

https://www.balleskolen.silkeborg.dk/Faelles/Beskeder/s33-20190918-83271/Post_fra_Silkeborg_Kommune_H_ringsbrev_lokalplan_11-018.pdf
https://www.balleskolen.silkeborg.dk/Faelles/Beskeder/s33-20190918-83271/Post_fra_Silkeborg_Kommune_H_ringsbrev_lokalplan_11-018.pdf


Beslutning 20 min 

Årsberetning for SB skoleåret 18-19 

Formanden foreslår, at vi laver en video som årsberetning. 

Susanne skriver teksten til det, der skal siges i videoen. 

På mødet i dag beslutter vi, hvilke emner der skal med, og vinklingen på dem. 

Vi deler desuden idéer til billedsiden. 

Vi aftaler til sidst, hvem der vil være med til at lave videoen.  

 

Emner der skal med: 

• Ny bestyrelse, ny form på møder og dagsordner, en vision 

• Ny indskolingsleder 

• Nye møbler i SFO, indskoling, 6. årgang 

• Principper vi arbejdede med 

• Elevrådets forespørgsel om at 7. årgang måtte forlade skolen i pauserne 

• Ført tilsyn 

• Sluttede året med at beslutte, at vi næste år vil arbejde med motivation 

 

Susanne laver videoen. Sender til Pia. 

Lægges på skoleporten/hjemmesiden. 

 

Forberedelse:  

Alle kigger vores referater fra sidste skoleår igennem,  

og medbringer liste over de emner, man hver især synes skal med. 

I kan også kigge på eksempler fra andre skoler på deres hjemmesider, fx 

Hvinningdalskolen og Langsøskolen. 

 
20.25-20.40 

Orientering 

& Drøftelse 

6. Skolevægring 
v. Ulrik S 

 

Orientering (8 min) 

Skolens ledelse fremlægger  

• Definition af begrebet 

• Omfanget på Balleskolen 

• Skolens handleplaner ved skolevægring 

• Forældrenes rolle og udfordringer 

Drøftelse (7 min) 

På baggrund at fremlæggelsen stilles spørgsmål.  

 

Vi afslutter punktet med at beslutte, om det giver anledning til videre arbejde 

(fx som en del af arbejdet i arbejdsgruppen om motivation).  

 

 Motivationsgruppen tager refleksionerne fra punktet med ind i deres arbejde. 

 

 

 



20.40-21.00 Outro 

20.40-20.45 

Beslutning 
7. Punkter til næste gang 
v. Susanne 

 

Vi får fælles overblik over punkter der udspringer af dagens møde, og beslutter 

sammen punkter, der skal på næste gang, ud fra årsplanen. 

 

Punkter på oktobermødet (fra årsplanen): 

• Princip: Skolens vision og værdier I / Princip for skole-hjem-samarbejde 

V 

• Årets fokus: Motivation II 

• (15 min) Høring om Inklusionscenter for Læsning 

• (30 min) Fast punkt: Beslutning om ferieåbent SFO (udgår, da vores SFO har 

fællespasningen i år, og derfor har åbent hele sommerferien?) I stedet: 

Økonomi: Besparelser. Budgetopfølgning III 

 

Bilag:  

Årsplan 19-20 
Ligger i skolebestyrelsens redigeringsdel på intra (under ’interne dokumenter’), og tilrettes løbende. 

Den ligger i mappen ”19-20 Skolebestyrelsen” 

 
20.45-20.50 

Beslutning 
8. Statuspunkter til ForældreIntra 
v. Susanne 

 

 
20.50-21.00 

Orientering 
9. Eventuelt  

 
 Næste møder 

 

Onsdag 23. oktober 

Tirsdag 19. november 

Mandag 20. januar  

Tirsdag 18. februar (fællesmøde med Skægkær) / vi vender tilbage til denne dato 

Onsdag 18. marts 

Onsdag 15. april 

Mandag 18. maj  

Torsdag den 18. juni 

 

 
 

 

 

 


